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HRT: „Von der Migrationskrise sehen wir anderen Sicherheitsbedrohungen nicht“1  

 

"Od migrantske krize ne vidimo druge prijetnje sigurnosti"  

 

  

 

22. 11. 2016. 

 

Terorizam, migrantska kriza i hibridno ratovanje, ali i korupcija, negativna demografska 

slika i radikalizacija najveće su prijetnje sigurnosti Hrvatske, rečeno je na Drugoj 

međunarodnoj sigurnosnoj konferenciji u Zagrebu. 

Konferenciju u organizaciji Zaklade hrvatskog državnog zavjeta i Zaklade Konrad Adenauer 

u Hrvatskoj otvorili su premijer Andrej Plenković i njemački veleposlanik u Hrvatskoj 

Thomas Schultze. 

Jedan od prioriteta rada vlade je izrada nove Strategije nacionalne sigurnosti i nacrta 

prijedloga Zakona o sustavu domovinske sigurnosti, rekao je Plenković te poručio da će se 

truditi u okvirima mogućega da se to reflektira u proračunu za 2017., rekao je Plenković. 

Hrvatska se u ovom trenutku trudi izaći iz procedure prekomjernog proračunskog manjka, 

zbog čega nije jednostavno dosegnuti 2 posto izdvajanja za obranu, "što je ambicija" i što 

od ostalih država članica NATO saveza traže Sjedinjene Države, rekao je premijer. 

                                       
1 http://vijesti.hrt.hr/361753/meunarodna-sigurnosna-konferencija-u-zagrebu 
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Zajedničke granice trebaju biti zaštićene i potrebna je jedinstvena migrantska politika, 

istaknuo je Schultze i ustvrdio da treba vratiti povjerenje građana u projekt Europske unije. 

Mladen Nakić iz Centra za međunarodne studije, moderator prvog panela konferencije, o 

sigurnosnim izazovima današnjice, spomenuo je rezultate ankete Europskog parlamenta koji 

su pokazali da europski građani najvažnijim prioritetom Europske unije smatraju borbu 

protiv terorizma. 

Ministar unutarnjih poslova Vlaho Orepić izrazio je želju da se na spomen riječi "sigurnost" u 

budućnosti neće automatski pomisliti na represiju. Orepić je istaknuo kako je vrlo bitno da 

procjena o prijetnjama bude zasnovana na znanju i činjenicama jer u suprotnome dolazi do 

manipulacija, polarizacije društva te radikalizacije. Od migrantske krize ne vidimo druge 

prijetnje sigurnosti poput korupcije ili nepovoljnih demografskih kretanja, smatra ministar 

unutarnjih poslova. 

Bivši ministar obrane i predstojnik ureda Predsjednika vlade RH Davor Božinović smatra 

kako je u svijetu došlo do proliferacije sigurnosnih izazova, a da se međunarodna zajednica 

s tim novim problemima pokušava suočiti "starim alatima koji im stoje na raspolaganju". 

Demograf Stjepan Šterc s Prirodoslovno-matematičkog fakulteta je u osvrtu na migracijska 

pitanja upozorio kako su stvari vrlo ozbiljne, spomenuvši procjenu stručnjaka Ujedinjenih 

naroda za demografiju koji su nedavno iznijeli predviđanje da će se u narednih 30 godina 

prema Europi kretati oko 400 milijuna ljudi. Usprkos tome, Šterc najveću ugrozu hrvatskoj 

sigurnosti smatra katastrofalnu demografsku sliku hrvatskog stanovništva, a posebno ga 

zabrinjava nedostatna reakcija političkog sustava na to stanje. 

Ministar obrane i potpredsjednik vlade Damir Krstičević je u uvodu drugom panelu, onom o 

terorističkim prijetnjama, naglasio kako je nova hrvatska Vlada svjesna kompleksnosti 

terorizma, ali i neophodnosti jedinstvenog pristupa u njegovu suzbijanju. Problem hrvatskog 

sigurnosnog sustava danas je slaba povezanost relevantnih državnih institucija, a 

posljedično i slaba razmjena sigurnosnih informacija i nedostatak jedinstvenog 

organiziranog djelovanja, smatra Krstičević. 

Upravo je na tom tragu Vlada pokrenula procese definiranja i uspostave sustava 

domovinske sigurnosti kako bi se sveobuhvatnim, koordiniranim i konzistentnim pristupom 

odgovorilo na čitav niz potencijalnih sigurnosnih ugroza, rekao je ministar. 
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JUTARNJI LIST: Plenković bestätigte höhere Ausgaben für die Verteidigung, aber 

niedrigere als erwartet „Wir möchten, dass Kroatien sicher ist, aber 2% des BIP 

sei nicht real2  

 

PLENKOVIĆ POTVRDIO VEĆA IZDVAJANJA ZA OBRANU, ALI MANJA OD 

OČEKIVANOG 'Želimo da Hrvatska bude sigurna, ali 2 posto BDP-a nije realno'  

 

AUTOR: Hina OBJAVLJENO: 22.11.2016.  

 

 

Damjan Tadić / CROPIX  

 

Premijer Andrej Plenković u utorak je potvrdio da će u proračunu za iduću godinu biti 

povećana izdvajanja za sustav obrane, ali da taj iznos, s obzirom da je Hrvatska u proceduri 

izlaska iz prekomjernog proračunskog manjka, neće biti 2 posto BDP-a, što je preporuka 

NATO-a. 

Plenković je na 2. međunarodnoj sigurnosnoj konferenciji u organizaciji Zaklade hrvatskog 

državnog zavjeta i Zaklade Konrad Adenauer u Hrvatskoj naglasio da je jedan od prioriteta 

njegove Vlade izrada Strategije nacionalne sigurnosti i nacrta prijedloga Zakona o sustavu 

domovinske sigurnosti, kako bi Hrvatska ojačala svoje obrambene sposobnosti i mogla 

odgovoriti na prijetnje sigurnosti kao članica NATO-a i EU-a. 

                                       
2 http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/plenkovic-potvrdio-veca-izdvajanja-za-obranu-ali-manja-od-ocekivanog-

zelimo-da-hrvatska-bude-sigurna-ali-2-posto-bdp-a-nije-realno/5294907/ 
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Nije jednostavno dosegnuti 2 posto 

Trudit ćemo se u okvirima mogućega da se to reflektira u proračunu za 2017. godine, rekao 

je i naglasio kako, u trenutku kada se Hrvatska trudi izaći iz procedure prekomjernog 

deficita, nije jednostavno dosegnuti tih 2 posto "što je ambicija". 

"Nastojat ćemo da se kroz mandat ove Vlade učine iskoraci koji će obrambene sposobnosti 

Hrvatske i općenito sigurnosti podignuti na razinu pouzdanog, učinkovitog i brzog 

interoperabilnog partnera u međunarodnoj zajednici", poručio je Plenković. 

I u izjavi novinarima nakon obraćanja sudionicima konferencije potvrdio je da će u 

proračunu za 2017. godinu biti povećana izdvajanja za obranu, no nije realno očekivati da 

to bude 2 posto BDP-a. "Mislim da to nije realno u ovom trenutku, ali svi smo svjesni da 

moramo napraviti određeni iskorak. I kompromis koji ćemo postići bit će prvi korak ka 

daljnjem jačanju naših obrambenih kapaciteta u realnim okvirima", kazao je. 

Plenković nije želio iznositi konkretne brojke niti postotke, kazavši kako će sve biti poznato 

nakon što bude pripremljen nacrt proračuna. 

Ističe važnost donošenja nove Strategije i novog zakonskog okvira jer su "izazovi migracija i 

terorizma teme s kojima ćemo se sigurno suočavati u godinama koje su pred nama". 

Zaustaviti negativne trendove u izdvajanju za obranu 

Podsjetivši na sudjelovanje Hrvatske u više misija pomaganja miru, Plenković je istaknuo da 

je Hrvatska transformirala svoj položaj od primatelja ka davatelju sigurnosti. 

Važnost zaustavljanja dosadašnjih negativnih trendova u vezi izdvajanja za obranu ističe i 

potpredsjednik Vlade i ministar obrane Damir Krstičević, koji naglašava sustavan pristup 

izradi Strategije i novoga zakona. 

Treba reći, izjavio je Krstičević novinarima, koji su to nacionalni interesi i stategijski ciljevi 

koje Hrvatska želi ostvariti, koje su to ugroze i rizici s kojima je suočeno hrvatsko društvo, 

kakav je odgovor na te ugroze i koji su nam resursi potrebni. "Proračun je tu, jasno, vrlo 

bitan i u tom dijelu želimo učiniti najbolje, a moramo sagledati i sve ostale segmente. 

Želimo da naša Hrvatska bude sigurna. Ulaganje u obranu je ulaganje u vlastitu sigurnost i 

vjerujem da će ova Vlada zaustaviti negativne trendove u vezi obrambenog proračuna", 

rekao je. 

Krstičević je pritom podsjetio da je 2008. godine proračun MORH-a iznosio 5,2 milijardi 

kuna, a ove godine 4,2 milijarde, odnosno 26 posto manje. 
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HDZ: Die Erhöhung der Anzahl und Komplexität der Herausforderungen im 

Sicherheitsbereich erfordern ein koordiniertes Vorgehen aller staatlichen 

Institutionen!3  

 

HDZ: Povećanje broja i kompleksnost sigurnosnih izazova zahtijevaju 

koordiniranpristup svih državnih institucija! Stu 22, 2016 

 

 

 

 

 

 

 

                                       
3http://www.google.de/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&ved=0ahUKEwjf27n01MbRAhUiMZoKHclrBI
IQFggdMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.hdz.hr%2Fvijest%2Fnacionalne%2Fpovecanje-broja-i-kompleksnost-
sigurnosnih-izazova-zahtijevaju-koordiniran-pristup&usg=AFQjCNGEq3vqcLJ0stad0NcKJzEfNW1ycQ 
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(VIDEO) Predsjednik HDZ-a i Vlade mr. sc. Andrej Plenković uvodnim govorom otvorio je u 

zagrebačkom Hotelu Westin Drugu međunarodnu sigurnosna konferenciju - Zagreb 2016. 

Konferenciju su zajednički organizirali Zaklada hrvatskog državnog zavjeta i Zaklada Konrad 

Adenauer u Hrvatskoj.Na konferenciji će sudjelovati brojni stručnjaci, a kroz dva panela 

razgovarat će se o sigurnosnim izazovima današnjice te o najboljim svjetskim praksama 

suzbijanja terorizma. Donosimo ključne poruke iz govora predsjednika Plenkovića: 

Ukrajina - sigurnosni izazov 

Sigurnosna pitanja i izazovi koji su na dnevnom redu današnjih panela izuzetno su važni za 

Republiku Hrvatsku. Prvo, zato što smo svjedoci toga da se i regionalno i globalno 

sigurnosno okruženje sve više usložnjava. Drugo, jer se i broj i vrsta izazova s kojima se 

suočavamo kao države i međunarodne organizacije kontinuirano povećava. To od svih nas 

zahtijeva brzu i kvalitetnu analizu i pronalaženje prikladnih odgovora na aktualne krize. 

Sinoć sam se vratio iz Ukrajine, sa svog drugog bilateralnog posjeta kao predsjednik Vlade.  

Prvi bilateralni posjet bio je Bosni i Hercegovini. Ukrajina je u zadnje tri godine simbolizirala 

veliki sigurnosni izazov za čitavu međunarodnu zajednicu - za globalni poredak kakav 

gradimo u zadnjih 70-ak godina. Ukrajinu jako dobro poznajem i bilo mi je neobično drago 

biti u Kijevu na treću godišnjicu završetka tzv. Euromajdana. 

Posjet je bio sadržajan i bogat. Imao je tri ključne teme, a prva je bila daljnji razvoj odličnih 

i prijateljskih, političkih i kulturnih veza između Hrvatske i Ukrajine. Sa mnom je u Ukrajinu 

doputovalo više od 100 predstavnika vodećih hrvatskih tvrtki. Mislim da će taj posjet otvoriti 

još snažniju suradnju. 

Iskustva mirne reintegracije 

Druga je točka bila snažna potpora europskom putu Ukrajine. I treće, u kontekstu ove 

konferencije možda i najbitnije, jedina prava uspješna UN-ova mirovna operacija jest ona o 

privremenoj administraciji, kako se zvala, na području Istočne Slavonije, Baranje i 

Zapadnog Srijema. Dakle, mirna reintegracija hrvatskog teritorija. 
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To iskustvo mirne integracije i ljudi koji su osobno sudjelovali u tom procesu nudimo našim 

partnerima - u savjetodavnom smislu - kao doprinos naporima međunarodne zajednice u 

rješavanju situacije na istoku Ukrajine, a po mogućnosti i one koja se odnosi na ilegalno 

anektirani Krim. 

Nepromjenjivost granica 

Dugoročna stabilnost i sigurnost u svim zemljama obuhvaćenima europskom politikom 

susjedstva ovisit će o tome kako ćemo se pridržavati međunarodnog prava. Ono je na 

kontinuiranom tekstu jer upravo ove sigurnosne ugroze kojima svjedočimo valoriziraju 

koliko su međunarodna zajednica, svaka organizacija i pojedina država spremne pridržavati 

se tih temeljnih načela na kojima se bazira trenutni globalni poredak. Granice u Europi 

trebaju biti nepromjenjive i europski narodi imaju pravo samostalno odlučivati o svojoj 

sudbini. 

Rat u Siriji i migracijska kriza 

Rat u Siriji odnio je više od 220.000 ljudskih život. Još je veći broj civila, žena i djece postao 

žrtvama nasilja. Milijuni ljudi su u izbjeglištvu. Susjednim zemljama - Libanonu, Turskoj i 

Jordanu - međunarodna zajednica treba honorirati njihovu spremnost da prihvate većinu 

ljudi koji su izbjegli zbog životne ugroze. Dalekosežne posljedice implozije državnog poretka 

u Siriji najbolje demonstrira upravo jačanje terorističkih skupina, posebno ISIL-a, koji 

progonima i ubojstvima ugrožavaju ne samo Siriju nego i stabilnost Iraka pa i cijele regije.  

Sličnim scenarijima svjedočimo i u Africi gdje Boko Haram iskorištava slabost državnih 

struktura i profitira od stvarne ili potencijalne zapostavljenosti širih slojeva stanovništva te 

teror provodi i izvan granica Nigerije. Ohrabrujuća je poruka, u smislu jedinstva 

međunarodne zajednice, da se tome odlučno usprotivio velik broj arapskih i afričkih 

zemalja. 
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Borba protiv terorizma 

Koliko je teroristička prijetnja prisutna i u Europi, najzornije su nam u proteklih godinu i pol 

pokazali teroristički napadi u Parizu, Bruxellesu, Kopenhagenu i Nici. Stoga, ta vrsta ugroze 

zahtijeva puno kvalitetniju koordinaciju svih država članica EU, bolju umreženost 

sigurnosnih službi, obavještajne zajednice i policijskih službi.  

Mora se ostvariti u svim područjima - kako bi se u najvećoj mjeri prevenirali teroristički 

napadi. Migracijska kriza najbolje pokazuje u kojoj mjeri vanjskopolitička i sigurnosna 

pitanja utječu na unutarnje stanje naših društava i država. 

Sudjelovanje u operacijama u Afganistanu  

Hrvatska je odgovorna članica Sjevernoatlantskog saveza. Dajemo svoj doprinos u brojnim 

aktivnostima. Vlada je na sjednici u Vukovaru donijela tri prijedloga koji su upućeni u 

Hrvatski sabor i koji najbolje reflektiraju našu međunarodnu odgovornost. Jedna se odluka 

odnosi na naše sudjelovanje u operacijama u Afganistanu, druga na našu daljnju 

participaciju na Kosovu, a treća se odnosi na operacije EU u Africi. 

Koncept domovinske sigurnosti 

U ranoj smo fazi rada ove Vlade odlučili da nam koncept domovinske sigurnosti bude 

prioritet. Svi znaju od kada datiraju naši strateški sigurnosni dokumenti - ne samo da se 

promijenio položaj Hrvatske, nego i ukupno ozračje izazova pred nama. Zato je Radna 

skupina, koja je već započela s radom, dobila zadaću da u sljedećim mjesecima pripremi 

novu Strategiju nacionalne sigurnosti i novi zakonski okvir. 

Partnerska suradnja - nacionalni konsenzus 

Današnja je konferencija prigoda da ovakav skup postane tradicija. Pozdravljam pažljivo 

odabrane govornike, analizirat ćemo poruke s konferencije i kako te poruke stručnih i 

kompetentnih ljudi mogu pridonijeti našim promišljanjima. 

 U više sam navrata rekao da smo Vlada koja je otvorena, koja osluškuje - pratit ćemo kako 

stručnjaci mogu pridonijeti ostvarenju naših ciljeva. Bit ćemo zemlja na koju će naši 

partneri moći računati. Da bismo to mogli, moramo osigurati preduvjete na unutarnjem 

planu, ali isto tako nastojati postići politički konsenzus o strateškim sigurnosnim, 

obrambenim i vanjskopolitičkim ciljevima. 
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VLADA.HR: Ministerpräsident an der Sicherheitskonferenz: Auf neue 

Herausforderungen antworten wir mit der Stärkung eigener 

Verteidigungsfähigkeiten4  

 

VLADA.HR: Predsjednik Vlade na konferenciji o sigurnosti: Na nove izazove 

odgovaramo jačanjem vlastitih obrambenih sposobnosti 

 

 

 

 

 

 

 

                                       
4 https://vlada.gov.hr/vijesti/predsjednik-vlade-na-konferenciji-o-sigurnosti-na-nove-izazove-odgovaramo-
jacanjem-vlastitih-obrambenih-sposobnosti/19696 
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Predsjednik Vlade Republike Hrvatske Andrej Plenković sudjelovao je danas na otvorenju 

Druge međunarodne sigurnosne konferencije Zagreb 2016., koja se održava u zajedničkoj 

organizaciji Zaklade hrvatskog državnog zavjeta i Zaklade Konrad Adenauer. Uz 

predsjednika Vlade bili su potpredsjednik Vlade i ministar obrane Damir Krstičević, ministar 

unutarnjih poslova Vlaho Orepić i ministar hrvatskih branitelja Tomo Medved. 

Predsjednik Vlade naglasio kako raspravu koja predstoji drži posebno važnom, prvo jer se i 

regionalno i globalno okruženje sve više usložnjava, zatim jer se i broj i vrsta izazova s 

kojima se suočavamo kontinuirano povećava te zato što takva realnost nameće potrebu 

brze prilagodbe i učinkovitog odgovora na aktualne izazove. 

Istaknuvši kako se upravo vratio iz posjeta Ukrajini, zemlji koja je najbolji dokaz da mirovni 

poredak u Europi niti u drugom desetljeću 21. stoljeća nije nešto što se podrazumijeva, 

predsjednik Vlade kazao je da su nezakonitim pripajanjem Krima i sukobom u istočnoj 

Ukrajini dovedene u pitanje temeljne postavke mira i stabilnosti u Europi. Dodao je da će 

dugoročna sigurnost i stabilnost u zemljama obuhvaćenima europskom politikom susjedstva 

ovisiti prije svega o tome u kojoj će mjeri članice međunarodne zajednice prihvatiti i 

pridržavati se međunarodnih pravila i normi. Naglasio je kako se još složenijima od 

sigurnosnih izazova u Istočnom susjedstvu doimaju izazovi u našem Južnom susjedstvu, 

bilo da je riječ o Libiji, Siriji ili Iraku, odnosno kriznim žarištima koja su izvorište dvaju 

najvećih sigurnosnih izazova, migracija i terorizma, koje su ujedno razlog humanitarne krize 

širih razmjera. 

Predsjednik Vlade Andrej Plenković kazao je da su u proteklih godinu i pol dana napadi u 

Parizu, Bruxellesu, Kopenhagenu i Nici najzornije pokazali koliko je teroristička prijetnja 

prisutna i u Europi, zbog čega je nužno ostvariti veću sinergiju i integrirane kapacitete 

sigurnosti i obrane, dodavši da migracijska kriza najbolje pokazuje u kojoj mjeri 

vanjskopolitička i sigurnosna pitanja utječu na unutarnje stanje naših društava i država.  

Podsjetio je da je Europska unija, svjesna svih tih izazova i potrebe da na njih učinkovito 

odgovori, prošle godine pristupila izradi Globalne strategije vanjske i sigurnosne politike 

koja je predstavljena na Europskom vijeću u lipnju ove godine. 

„Zbog važnosti pitanja sigurnosti za Republiku Hrvatsku, programski prioritet nove Vlade 

uspostava je sveobuhvatnog, koordiniranog i proaktivnog pristupa svih institucija kako bi se 

smanjila ranjivosti društva, te oživotvorio koncept domovinske sigurnosti,“ rekao je premijer 

Plenković dodavši da je za ostvarenje tih ciljeva potrebna izrada nove Strategije nacionalne 

sigurnosti i donošenje Zakona o nacionalnoj sigurnosti. „U tu svrhu Vlada je već osnovala 

odgovarajuće Povjerenstvo i Radnu skupinu. Prvi sastanak Povjerenstva održan je već 
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jučer“, izvijestio je najavivši kako je cilj novu Strategiju nacionalne sigurnosti i pripadajući 

zakon pripremiti do travnja te ih usvojiti u lipnju iduće godine. Dodao je kako je također 

važno pripremiti i novu Strategiju vanjske politike, koja treba adekvatno odgovoriti i na 

sigurnosna pitanja. 

„Ova Vlada prepoznaje važnost i isprepletenost sigurnosnih pitanja s drugim javnim 

politikama, poput vanjskih poslova, energetike i digitalizacije društva. Zato ćemo aktivno 

raditi na prepoznavanju i odgovaranju na ključne sigurnosne ugroze“, zaključio je 

predsjednik Vlade Andrej Plenković. 

U izjavi novinarima nakon svog obraćanja, predsjednik Vlade Plenković pojasnio je da od 

panelista na konferenciji očekuje kvalitetnu analizu situacije, ali i sugestije za rješenja kako 

bi  Vlada mogla obaviti posao koji se tiče nove strategije nacionalne sigurnosti, koncepta 

domovinske sigurnosti i novog zakonskog okvira. 

„Radna skupina koju smo oformili odmah na početku našeg mandata, koju koordinira i vodi 

potpredsjednik Vlade Damir Krstičević. Očekujem da ćemo naše strateške dokumente 

uskladiti sa strateškim dokumentima koji postoje i na razini Sjevernoatlantskog saveza  i 

Europske unije, jer su izazovi migracija i terorizma teme s kojima ćemo se sigurno suočavati 

u godinama pred nama.“  Hrvatska na te izazove može odgovoriti jačanjem vlastitih 

sposobnosti, kad je riječ o obrambenoj dimenziji, oružanim snagama, hrvatskoj policijom i 

obavještajnim službama, te kvalitetnom suradnjom s našim susjedima i organizacijama čiji 

smo članovi, dodao je predsjednik Vlade te podsjetio: 

„Sa sjednice u Vukovaru, Vlada je uputila tri zakonska prijedloga koji se tiču participacije u 

misijama i Ujedinjenih naroda, Sjevernoatlantskog saveza i Europske unije, dakle, 

Afganistan, Kosovo, misije u Africi koje vodi Europska unija. Na taj način pokazujemo da 

smo spremni sudjelovati u nalaženju rješenja za globalne sigurnosne izazove i na taj način 

smo prepoznati kao zemlja koja može pridonijeti  globalnoj sigurnosti. A bili smo kao što se 

sjećate početkom devedesetih, primatelji sigurnosti. Hrvatska je transformirala svoj položaj 

od primatelja ka davatelju sigurnosti, naravno,  u okvirima koji su realni s obzirom na našu 

veličinu.“ 

Na upit o mogućem povećanju proračunskih sredstava u sigurnosne svrhe, predsjednik 

Vlade Plenković je kazao: „Moja ambicija kao predsjednika vlade je da izađemo iz te 

procedure prekomjernog deficita koja traje već nekoliko godina. Naravno da u ovom 

kontekstu globalnih izazova moramo voditi računa o našim obrambenim sposobnostima. 

Danas imamo konzultacije na razini vlade kako pripremiti proračun za 2017. i pokušati u 

takvom kontekstu dati pozitivan signal većeg izdvajanja u proračunu obrane. Moramo biti 
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svjesni da moramo napraviti iskorak i kompromis koji ćemo postići bit će prvi korak u 

jačanju naših obrambenih kvaliteta. O postotcima mogu govoriti preciznije tek kad se 

pripremi Nacrt proračuna za 2017. godinu.“ 

Na upit o budućnosti INA-e, predsjednik Vlade je kazao: „Moja vlada je prva koja je 

organizirala susret s upravom INA-e nakon nekoliko godina. Za mene je INA strateška 

hrvatska naftna  kompanija i radimo na objedinjavanju svih stručnjaka, i onih koji se bave 

temom energetike u Hrvatskoj  i svih resora koji su za nju bitni kako bismo dogovorili 

strategiju za INA-u. Ona je za nas i pitanje energetske sigurnosti i jednog od najvažnijih 

gospodarskih subjekata  ali ima i svoju važnu socijalnu dimenziju. Svi ti aspekti su dio 

našeg pristupa. U ovom trenutku neću komentirati glasnogovornika MOL-a , on nije moj 

partner, moj partner je na nešto višoj razini. Kao što znate,  potpredsjednik Vlade i ministar 

vanjskih poslova Stier je danas u Budimpešti i referirat ćemo se na to kada na Vladi 

dogovorimo cjelinu strategije. Hrvatska je zainteresirana da INA bude kvalitetna profitabilna 

kompanija koja nam osigurava energetsku sigurnost i pridonosi zaposlenosti u Hrvatskoj. 

Predsjednik Vlade nije htio komentirati tvrdnje Hernadyjevog odvjetnika da je optužnica 

protiv njegovog klijenta bila politički motivirana, ali je kazao: „Što se tiče naših pravosudnih 

tijela, koliko mi je poznato, taj se postupak nastavlja i nije ispolitiziran,“ kazao je 

predsjednik Vlade, dodajući da postoji mogućnost da se na razini suradnje u okviru 

Europske unije razriješe eventualni sporovi, ali da to smatra tehničkim i pravosudnim 

pitanjima. „Što se institucija tiče, Hrvatska nastavlja proces;  apostoje međunarodni 

mehanizmi suradnje i na tome ćemo inzistirati“. 

Na upit o navodnoj prijavi protiv potpredsjednika Vlade i ministra obrane Damira Krstičevića 

objavljenom danas u jednom hrvatskom tjedniku, predsjednik Vlade je odgovorio: 

„To je sada već jedna serija informacija koje se objavljuju u medijima. Čvrsto stojim iza 

potpredsjednika Vlade i ministra obrane Damira Krstičevića,  ratnog zapovjednika IV 

gardijske brigade, iza njegovog rada u Vladi. Ovo je jedna od informacija koja ima za cilj 

njegovo političko diskvalificiranje, međutim, od toga na kraju neće biti ništa. Pozicija 

hrvatske vlade je poznata, sva kaznena djela, svi eventualni zločini se moraju istražiti i 

procesuirati u odgovarajućem postupku,  ali manipuliranje informacijama koje bi u pozadini 

imalo za  cilj političku destabilizaciju je nešto što ja kao predsjednik Vlade ne prihvaćam. 
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T-PORTAL: Europa braucht eine einheitliche und Kroatien eine neue 

Sicherheitspolitik5  

 

T-PORTAL: Europi je potrebna zajednička, a hrvatskoj nova sigurnosna politika 

 

 

 

Thomas E. Schultze Izvor: Pixsell Marko Lukunic/PIXSELL , Autor:Marko Lukunic/PIXSELL  

 

Autor: tportal.hr/Hina 22.11.2016  

Terorizam, migrantska kriza i hibridno ratovanje, ali i korupcija, negativna demografska 

slika i radikalizacija najveće su prijetnje sigurnosti Hrvatske, a Europskoj uniji potrebna je 

zajednička sigurnosna politika jer su današnji izazovi transnacionalni, zaključeno je u utorak 

na Drugoj međunarodnoj sigurnosnoj konferenciji u Zagrebu.  

Konferenciju u organizaciji Zaklade hrvatskog državnog zavjeta i Zaklade Konrad Adenauer 

u Hrvatskoj otvorili su premijer Andrej Plenković i njemački veleposlanik u Hrvatskoj 

Thomas Schultze. 

Sigurnost prioritet, ali i povjerenje građana  

Jedan od prioriteta rada vlade je izrada nove Strategije nacionalne sigurnosti i nacrta 

prijedloga Zakona o sustavu domovinske sigurnosti, rekao je Plenković te poručio da će se 

truditi u okvirima mogućega da se to reflektira u proračunu za 2017., rekao je Plenković. 

                                       
5 http://m.tportal.hr/vijesti/453645/Europi-je-potrebna-zajednicka-a-hrvatskoj-nova-sigurnosna-politika.html 
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Hrvatska se u ovom trenutku trudi izaći iz procedure prekomjernog proračunskog manjka, 

zbog čega nije jednostavno dosegnuti 2 posto izdvajanja za obranu, "što je ambicija" i što 

od ostalih država članica NATO saveza traže Sjedinjene Države, rekao je premijer. 

Zajedničke granice trebaju biti zaštićene i potrebna je jedinstvena migrantska politika, 

istkanuo je Schultze i ustvrdio da treba vratiti povjerenje građana u projekt Europske unije, 

jer ako oni prestanu vjerovati u njegovu uspješnost, nastat će opasnost za "sigurnost i 

stabilnost Europe i šireg područja". 

"Moramo uzeti u obzir strahove naših ljudi i ponuditi rješenja. Moramo im približiti Europu i 

uzeti u obzir njihove osjećaje i strahove na konstruktivan i pozitivan način", zaključio je 

njemački veleposlanik.  

Mladen Nakić iz Centra za međunarodne studije, moderator prvog panela konferencije, o 

sigurnosnim izazovima današnjice, spomenuo je rezultate ankete Europskog parlamenta koji 

su pokazali da europski građani najvažnijim prioritetom Europske unije smatraju borbu 

protiv terorizma.  

Ministar unutarnjih poslova Vlaho Orepić izrazio je želju da se na spomen riječi "sigurnost" u 

budućnosti neće automatski pomisliti na represiju, te je naglasio kako nesigurnost nije 

svojstvo i posljedica samo određenih ljudi, navika ili religije, nego je u najširem smislu 

posljedica društvenih odnosa. "Ne možemo ostvariti sigurnost ako ćemo je uskraćivati 

nekom drugom", naglasio je Orepić i dodao da je današnje promišljanje rješenja za 

sigurnosna pitanja nemoguće bez principa humanosti i solidarnosti.  

Orepić je istaknuo kako je vrlo bitno da procjena o prijetnjama bude zasnovana na znanju i 

činjenicama jer u suprotnome dolazi do manipulacija, polarizacije društva te radikalizacije. 

Od migrantske krize ne vidimo druge prijetnje sigurnosti poput korupcije ili nepovoljnih 

demografskih kretanja, smatra ministar unutarnjih poslova. "Čitav niz nedavnih političkih 

'uspjeha' temelji se na pogrešnoj procjeni sigurnosne situacije koja dijeli stanovništvo, a 

pitanje sigurnosti je upravo u tome da se demotivira radikalizacija koja je uistinu jedna od 

ključnih problema danas", rekao je Orepić. Naglasio je da Hrvatska mora čvrsto stati uz 

jedinstvenu europsku politiku, te da je u ovom trenutku hrvatski prioritet stvaranje 

ambijenta sigurnosti koji "proizlazi iz načela humanosti i solidarnosti i prijateljstva", te 

"nadzora i zaštite prostora, ljudi i dobara".  

Svijet suočen sa širenjem sigurnosnih izazova 
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Bivši ministar obrane i predstojnik ureda Predsjednika vlade RH Davor Božinović smatra 

kako je u svijetu došlo do proliferacije sigurnosnih izazova, a da se međunarodna zajednica 

s tim novim problemima pokušava suočiti "starim alatima koji im stoje na raspolaganju".  

"S jedne strane imamo izazove koji su svi odreda transnacionalni, a odgovor koji se 

pokušava formulirati unutar međunarodnih organizacija još uvijek funkcionira na onoj 

najmanjoj crti oko koje se države mogu dogovoriti, a to jednostavno nije dostatno", 

istaknuo je Božinović. "Imamo sustav koji se temelji na suverenim državama, te prijetnje 

koje to ne zanima jer prelaze granicu", smatra Božinović i dodaje da se ulazi u razdoblje kad 

ćemo se svi skupa morati odnositi prema međunarodnim sigurnosnim izazovima kao prema 

trajnom stanju, a za to se moraju pronaći adekvatni institucionalni odgovori.  

Demograf Stjepan Šterc s Prirodoslovno-matematičkog fakulteta je u osvrtu na migracijska 

pitanja upozorio kako su stvari vrlo ozbiljne, spomenuvši procjenu stručnjaka Ujedinjenih 

naroda za demografiju koji su nedavno iznijeli predviđanje da će se u narednih 30 godina 

prema Europi kretati oko 400 milijuna ljudi. Usprkos tome, Šterc najveću ugrozu hrvatskoj 

sigurnosti smatra katastrofalnu demografsku sliku hrvatskog stanovništva, a posebno ga 

zabrinjava nedostatna reakcija političkog sustava na to stanje. Naglasio je kako je u 

Strategiji nacionalne sigurnosti iz 2002. demografsko pitanje Hrvatskoj na 30. , dok je u 

susjednoj Mađarskoj ono na drugom mjestu. Šterc ističe kako se moramo zapitati hoće li 

naš sustav za desetak godina preživjeti ovakve demografske disproporcije, te zaključuje 

kako je "Hrvatska najviše ugrožena iznutra, našom nesposobnošću". Terorističkim 

prijetnjama suprostaviti se jedinstvenim proaktivnim sustavom 

Ministar obrane i potpredsjednik vlade Damir Krstičević je u uvodu drugom panelu, onom o 

terorističkim prijetnjama, naglasio kako je nova hrvatska Vlada svjesna kompleksnosti 

terorizma, ali i neophodnosti jedinstvenog pristupa u njegovu suzbijanju. Problem hrvatskog 

sigurnosnog sustava danas je slaba povezanost relevantnih državnih institucija, a 

posljedično i slaba razmjena sigurnosnih informacija i nedostatak jedinstvenog 

organiziranog djelovanja, smatra Krstičević. "Upravo je na tom tragu Vlada pokrenula 

procese definiranja i uspostave sustava domovinske sigurnosti kako bi se sveobuhvatnim, 

koordiniranim i konzistentnim pristupom odgovorilo na čitav niz potencijalnih sigurnosnih 

ugroza", rekao je ministar. Naglasio je da taj sustav treba transformirati u jedinstven 

proaktivan sustav. 
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VECERNJI LIST: Plenković enthüllte den Hauptgrund, warum der Haushalt für die 

Verteidigung nicht 2 % des BIP betragen wird6  

 

Plenković otkrio ključan razlog zbog kojeg proračun za obranu neće biti 2 posto 

BDP-a 

 

 

 

 

Autor:Hina 

 

Premijer Andrej Plenković potvrdio je da će u proračunu za iduću godinu biti povećana 

izdvajanja za sustav obrane, ali da taj iznos, s obzirom na to da je Hrvatska u proceduri 

izlaska iz prekomjernog proračunskog manjka, neće biti 2 posto BDP-a.  

Foto: Patrik Macek/PIXSELL 

Premijer Andrej Plenković potvrdio je da će u proračunu za iduću godinu biti povećana 

izdvajanja za sustav obrane, ali da taj iznos, s obzirom na to da je Hrvatska u proceduri 

                                       
6http://www.google.de/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&ved=0ahUKEwjFs6afg7_RAhVhQpoKHUB6B
qkQFggbMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.vecernji.hr%2Fhrvatska%2Fplenkovic-otkrio-kljucan-razlog-zbog-kojeg-
proracun-za-obranu-nece-biti-2-posto-bdp-a-1130339&usg=AFQjCNEOsOeyDoS0ulaW5hEVcQBCTtFOew 
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izlaska iz prekomjernog proračunskog manjka, neće biti 2 posto BDP-a, što je preporuka 

NATO-a. Plenković je na 2. međunarodnoj sigurnosnoj konferenciji u organizaciji Zaklade 

hrvatskog državnog zavjeta i Zaklade Konrad Adenauer u Hrvatskoj naglasio da je jedan od 

prioriteta njegove Vlade izrada Strategije nacionalne sigurnosti i nacrta prijedloga Zakona o 

sustavu domovinske sigurnosti, kako bi Hrvatska ojačala svoje obrambene sposobnosti i 

mogla odgovoriti na prijetnje sigurnosti kao članica NATO-a i EU-a. 

Nije jednostavno dosegnuti 2 posto 

Trudit ćemo se u okvirima mogućega da se to reflektira u proračunu za 2017. godine, rekao 

je i naglasio kako, u trenutku kada se Hrvatska trudi izaći iz procedure prekomjernog 

deficita, nije jednostavno dosegnuti tih 2 posto "što je ambicija". – Nastojat ćemo da se u 

mandatu ove Vlade učine iskoraci koji će obrambene sposobnosti Hrvatske i općenito 

sigurnosti podignuti na razinu pouzdanog, učinkovitog i brzog interoperabilnog partnera u 

međunarodnoj zajednici – poručio je Plenković. I u izjavi novinarima nakon obraćanja 

sudionicima konferencije potvrdio je da će u proračunu za 2017. godinu biti povećana 

izdvajanja za obranu, no nije realno očekivati da to bude 2 posto BDP-a. – Mislim da to nije 

realno u ovom trenutku, ali svi smo svjesni da moramo napraviti određeni iskorak. I 

kompromis koji ćemo postići bit će prvi korak ka daljnjem jačanju naših obrambenih 

kapaciteta u realnim okvirima – kazao je. Plenković nije želio iznositi konkretne brojke niti 

postotke, kazavši kako će sve biti poznato nakon što bude pripremljen nacrt proračuna. 

Ističe važnost donošenja nove Strategije i novog zakonskog okvira jer su "izazovi migracija i 

terorizma teme s kojima ćemo se sigurno suočavati u godinama koje su pred nama". 

Zaustaviti negativne trendove u izdvajanju za obranu 

Podsjetivši na sudjelovanje Hrvatske u više misija pomaganja miru, Plenković je istaknuo da 

je Hrvatska transformirala svoj položaj od primatelja ka davatelju sigurnosti. Važnost 

zaustavljanja dosadašnjih negativnih trendova u vezi izdvajanja za obranu ističe i 

potpredsjednik Vlade i ministar obrane Damir Krstičević, koji naglašava sustavan pristup 

izradi Strategije i novoga zakona. Treba reći, izjavio je Krstičević novinarima, koji su to 

nacionalni interesi i strategijski ciljevi koje Hrvatska želi ostvariti, koje su to ugroze i rizici s 

kojima je suočeno hrvatsko društvo, kakav je odgovor na te ugroze i koji su nam resursi 

potrebni. – Proračun je tu, jasno, vrlo bitan i u tom dijelu želimo učiniti najbolje, a moramo 

sagledati i sve ostale segmente. Želimo da naša Hrvatska bude sigurna. Ulaganje u obranu 

je ulaganje u vlastitu sigurnost i vjerujem da će ova Vlada zaustaviti negativne trendove u 

vezi obrambenog proračuna – rekao je. 
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LIDER: Plenković: Höherer Ausgaben für die Verteidigung, aber doch nicht 2% des 

BIP7 

 

Plenković: Veća izdvajanja za obranu, ali ipak ne 2 posto BDP-a  

 

 

 

Autor Lider (22/11/2016) 

Premijer Andrej Plenković potvrdio je da će u proračunu za iduću godinu biti povećana 

izvajanja za sustav obrane, ali da taj iznos, s obzirom da je Hrvatska u proceduri izlaska iz 

prekomjernog proračunskog manjka, neće biti 2 posto BDP-a, što je preporuka NATO-a. 

Plenković je na 2. međunarodnoj sigurnosnoj konferenciji u organizaciji Zaklade hrvatskog 

državnog zavjeta i Zaklade Konrad Adenauer u Hrvatskoj naglasio da je jedan od prioriteta 

njegove Vlade izrada Strategije nacionalne sigurnosti i nacrta prijedloga Zakona o sustavu 

domovinske sigurnosti, kako bi Hrvatska ojačala svoje obrambene sposobnosti i mogla 

odgovoriti na prijetnje sigurnosti kao članica NATO-a i EU-a, prenosi HRT. 

Premijer Andrej Plenković potvrdio je da će u proračunu za iduću godinu biti povećana 

izvajanja za sustav obrane 

I premijer Plenković i ministar obrane Damir Krstičević istaknuli su važnost zaustavljanja 

dosadašnjih negativnih trendova u vezi izdvajanja za obranu. Ulaganje u obranu je ulaganje 

u vlastitu sigurnost i vjerujem da će ova Vlada zaustaviti negativne trendove u vezi 

obrambenog proračuna, rekao je Krstičević. 

Krstičević je pritom podsjetio da je 2008. godine proračun MORH-a iznosio 5,2 milijardi 

kuna, a ove godine 4,2 milijarde, odnosno 26 posto manje. 

                                       
7 http://lider.media/aktualno/biznis-i-politika/hrvatska/plenkovic-veca-izdvajanja-za-obranu-ali-ipak-ne-2-posto-
bdp/ 


